
BiH traži novi rok za pregovore za HEP-om oko RiTE „Gacko“?

Savjet ministara BiH juče nije, a prema dnevnom redu, ni sutra nema namjeru da razmatra
prijedlog Ministarstva spoljne trgovine i ekonomskih odnosa BiH o formiranju
pregovaračkog tima za Rudnik i Termoelektranu „Gacko“, kako bi se makar pokušala izbjeći
100 miliona KM teška arbitraža kojom prijeti Hrvatska elektroprivreda. Nezvanično, BiH bi
mogla da zatraži još jedan tromjesečni rok za pregovore.
Dok se čeka konačan odgovor hrvatske strane, BiH je zvanično na sedam dana do jednog od
najvećih međunarodnih pravnih sporova, koji bi već u početku mogao da je, zbog troškova
postupka, ojadi za desetine hiljada maraka.
Pravobranilac BiH Mlađan Mandić danas je za Capital potvrdio da Savjet ministara ništa nije
uradio po pitanju imenovanja pregovaračkog tima kojeg bi činili predstavnici
Pravobranilaštva BiH, RiTE „Gacko“ i resornog ministarstva.
„Sada sve stoji. Još nema nikakvih informacija o daljem toku ovog pitanja“, kratko je kazao.
Međutim, više informacija nemaju ni oni kojih se ovaj problem tiče još direktnije. Osim što
su potvrdili da nije, niti će biti raspravljano o pregovaračkom timu, u Savjetu ministara
danas niko nije mogao ni da kaže koji su naredni koraci Bosne i Hercegovine.
Takođe, CAPITAL nije dobio ni odgovore na pitanja da li je već zatražen novi rok i hoće li
Hrvatska izaći u susret BiH, kao ni ima li BiH novu strategiju ili argument kojim će čvrsto
zaštititi sopstvene interese.
Rokovi, špekulacije i potraživanja
Inače, prvi tromjesečni rok u kojem je trebalo da bude postignut dogovor oko potraživanja
HEP-a od RiTE “Gacko” istekao je 23. avgusta, a Pravobranilaštvo BiH, na prijedlog RiTE, od
Hrvata je zatražilo produženje roka. Hrvatska strana je pristala i kao krajnji rok navela
upravo 1. decembar.
Iako su postojale nezvanične informacije da je Hrvatska spremna da spusti svoj zahtjev na
50 miliona evra ili da joj se određeno vrijeme isporučuje struja, Mandić je ranije za CAPITAL
kazao da je riječ o špekulacijama.
U Pravobranilaštvu vjeruju da Hrvatska nema ni najmanju pravnu šansu da dobije ovaj spor.
Riječ je, navode, o potpuno istoj situaciji kao kada je Slovenija tužila Rudnik i
Termoelektranu „Ugljevik“, jer su i Slovenci ulagali na potpuno isti način.
„U „Gacko“ je ulagano osamdesetih godina, kada je građena Termoelektrana. Prije rata je
postojao Fond za nerazvijene i Kosovo, Crna Gora i BiH su spadali u tu kategoriju. Sad su se
odjednom i u Hrvatskoj sjetili da traže 100 miliona“, kazali su u Pravobranilaštvu.
HEP godinama traži način da mu se isplate prijeratna ulaganja procijenjena na 400 miliona
nekadašnjih njemačkih maraka. Pozivao se na samoupravni sporazum o zajedničkoj izgradnji
iz 1986. godine, prema kojem je imao trećinu vlasništva u RiTE „Gacko“.
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U zahtjevu za mirno poravnanje koji je uputio institucijama BiH u maju ove godine, HEP
traži poravnanje za uložena sredstva, odnosno nadoknadu od oko 100 miliona evra, na
osnovu neisporučene električne energije. Ukoliko se poravnanju ne pristupi dobrovoljno,
najavili su međunarodnu arbitražu.
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